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Dato:  21. marts 2023 

Deltagere:  René Kvist (RK) 
Orla Kastbjerg (OK) 
Allan Wieck-Hansen (AWH) 
Anders B. Andersen (AA) 
Chresten Sørensen (CS) 
Peter Lund (PL) 
Ivan Tonarelli (IT) 

Dirigent:  Jens Mæng 

Næste møde: Ordinært bestyrelsesmøde d. 11/04-2023 

  
Punkt 1: Valg af Dirigent:  
  
 bestyrelsen foreslår Jens Mæng… Jens Mæng blev valgt.  
  
 Jens Godkender at mødet er lovligt indvarslet. med annonce i  

- Landsbyerne d.28/02-2023 
- SMS er blevet udsendt – dog en dag for sent, det beklages 
- Opslag på hjemmesiden 
- Opslag på ørumborger d. 07/03-2023 

 
Punkt 2:  Formandens/bestyrelsens beretning  

 Jeg er utrolig glad for at se, at der stadig er nogle der prioriterer at møde 
op til de lokale generalforsamlinger og jeg håber vi får en hyggelig aften 
- med det indhold der nu hører sig en generalforsamling til. 

   
Året 2022 har været endnu et spændende år - hvor der bestemt ikke har 
været tid til at læne sig tilbage og bare nyde driften. 

   
Vi har, da vi lukkede regnskabet 1036 forbrugere mod 1000 ved udgangen af 
2021 – det skyldes naturligvis de nye udstykninger på Toftevænget, Fyrrevej 
og Rådhus Alle og der kommer flere til i 2023. 

   
Vi har i det forgangne regnskabsår solgt 175.288 m3 vand - 99,52% af 
det oppumpede vand. 

   
Som mange sikkert ved har Tage Knudsen i Mollerup solgt sin gård med 
kvæg og dette har betydet en nedgang i vandforbrug. 
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Driften af vandværket har forløbet tilfredsstillende, vi har ikke haft 
utilsigtede driftsstop - kun i forbindelse med ledningsarbejde har det 
været nødvendigt med få og korte stop. 

   
På værket har vi holdt øvelse med den nye nødstrøms generator og de 
har forløbet tilfredsstillende. 

   
Driftsaftalen med Ørum Varmeværk - under den nye kontraktform kører 
forbilledligt og det er en fornøjelse at have dette samarbejde. 

   
Grundvandsbeskyttelsen i daglig tale BNBO - tidsfristen for frivillige 
aftaler om dette udløb med udgangen af 2022 og vi kom desværre ikke i 
mål med dette. 

   
Viborg Kommune som jo er vores myndighed kommer formentlig til at 
overtage denne proces og sandsynligvis vil der blive udstedt et påbud 
om ikke at anvende pesticider indenfor BNBO. 

   
Vi arbejder i øjeblikket med planer for en reserveboring / 3. boring og med 
de planer der er om BioCircs projekt nord for Ørum - kigger vi lidt 
længere mod vest, selvom det ifølge geologer ikke er den bedste 
placering, så syntes vi ikke det giver mening at have 3 boringer der 
suger af den samme "vandpyt" som Go Green projektet komme til at 
ligge lige ovenpå. 
Jeg kommer på Vandværkets vegne til at lave indsigelser på dette projekt 
idet projektet er planlagt på et Område med Særlige 
Drikkevandsinteresser - såkaldt OSD-område. 

   
Vi arbejder stålsat i bestyrelsen for at skabe en vandforsyning der er 
sikker og stabil, opfylder alle myndighedskrav og som sikrer rent vand til 
både os selv og de kommende generationer - vi er rigtig godt forberedt 
på fremtiden og kommer til at fastholde prisen fra sidste år igen i 2023. 

   
Jeg vil gerne takke bestyrelsen for at have bakket utroligt godt op om 
bestyrelsesarbejdet - tak for det! 

  
Sprøgsmål: er der en speciel årsag til at Generalforsamlingen altid først 
starter kl. 19:30 Der henvises til at det godt kunne starte tidligere. 
Bestyrelsen tager dette til efterretning.  
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Punkt 3:  Regnskab 2022: 
 

Orla, gennemgår først de lovpligtige ledelsespåtegning, revisionspåtegning, 
bestyrelsens beretning. Herefter blev Resultatopgørelsen gennemgået. 
Regnskabet kan findes på Vandværkets hjemmeside  
https://www.oerumvand.dk/media/7068/2022-a-rsrapport.pdf 

 
 Årets Resultat:       -97.352 kr. 
 Balance:  13.126.699 kr. 
 Egenkapital: 12.065.683 kr. 
  
 Regnskabet blev godkendt  
 

 Spørgsmål: Likvide beholdninger hvorfor stiger den til 1,5 mio. mod  
ca. 800.000 kr. sidste år? 
Dette skyldes bl.a. Stor indtægt på, de mange nye tilslutninger. Samt at vi 
sidste år hævede vand prisen til 4 kr. for at have økonomi til BNBO. Dette har 
dog ikke udmøntet sig endnu hvorfor der akkumuleres en større sum. Dog 
forventes udgiften til BNBO at komme senere. 

  
Spørgsmål: Hvad sker der med den overdækning som “opkræves” 
De 0,75 kr / m3.  opkræves ikke hos forbrugeren hvorfor der heller ikke er 
noget at udbetale. Regnskabsloven påbyder os dog at skulle bogføre denne 
overdækning.  

 
Punkt 4:  Budget 2023:  
 

Budgettet blev gennemgået af Orla Kastbjerg. 
 
Der forventes lidt ekstraordinære indtægter på tilslutningsbidrag 
Samtidig er der afsat et større beløb til Vandværkets El regning. 
 
Budgettet blev godkendt. 
 
Spørgsmål: Har i en fastpris aftale med EL? 
Nej der er ingen aftaler, der køres på Spotpriser. 
 

Punkt 5:  Indkommende forslag:  
 

Der er ingen forslag modtaget. 
 
 
 
 



 
 
 
 
Referat af General Forsamling i Ørum Vandværk a.m.b.a. 
  

Side 4 
 

Punkt 6: Valg af bestyrelse: 
  

Efter tur afgår  
- Orla Kastbjerg,  
- Chresten Sørensen,  
- Anders Andersen  
- Ivan Tonarelli  
alle er villige til genvalg:  
 

 Alle er genvalgt. 
 
Punkt 7: Valg af suppleant:  
  
 Bo Wieck-Hansen foreslås for en sidste sæson som suppleant. 
   
 Bo Wieck-Hansen blev valgt! 
 
Punkt 8: Valg af revisor:  
 
 Efter tur afgår Dansk Revision, Viborg. 
 
 Dansk Revision, Viborg er genvalgt. 
  
 
Punkt 9:  Eventuelt:  
 

Formanden henviste til et summeret 95-års jubilæum i 2024, Orla Kastberg 50 år, 
Anders Andersen 25 år, Peter 10 år, Rene 10 år. Der blev henvist til at der måske vil 
udkomme en invitation til dette i løbet af året. 

Generalforsamlings møde hævet kl. 20:00  

 

  

Underskrift: 
   

     ______________________ 

Dirigent - Jens Mæng  


